

بيان صحفي بالنتائج المالية لعام 2025

بنك الريان يُعلن عن تحقيق أرباح صافية بقيمة 1,530 مليون ريال قطري للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2025

- صافي ربح قدره 1,530 مليون ريال قطري بارتفاع 1.5% مقارنة بالعام السابق
- إجمالي الأصول يرتفع إلى 181.3 مليار ريال قطري بزيادة 5.9% عن العام الماضي
- موجودات التمويل تنمو بنسبة 7.4% لتصل إلى 118.2 مليار ريال قطري
- استثمارات الأوراق المالية ترتفع بنسبة 4.9% لتصل إلى 45.9 مليار ريال قطري
- ودائع العملاء ترتفع بنسبة 3.3% لتصل إلى 111.1 مليار ريال قطري
- بلغت نسبة الكفاءة التشغيلية 29.26%
- ظلَّ معدل كفاية رأس المال قوياً عند 25.5%

الدوحة، قطر، 21 يناير 2026:

أعلن بنك الريان ش.م.ع.ق اليوم، عن نتائجه المالية المجمعة للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2025، حيث قام بتحقيق أرباح صافية لصالح المساهمين بقيمة 1,530 مليون ريال قطري. ولا تزال الأرقام الواردة في هذا البيان بانتظار موافقة مصرف قطر المركزي عليها تمهيداً لعرضها على الجمعية العامة السنوية للمصادقة عليها.

تعليقاً على النتائج، قال سعادة الشيخ محمد بن حمد بن قاسم آل ثاني، رئيس مجلس الإدارة:

"حققت المجموعة عامًا آخر من الأداء القوي، مدعومًا بالمرونة عبر جميع خطوط الأعمال الرئيسية. ولا تزال ميزانيتنا العمومية قوية مع نمو صحي في الأصول، ويسرني أن أبرز أن البنك حقق أعلى قاعدة إجمالية للأصول، حيث بلغت 181 مليار ريال قطري كما في 31 ديسمبر 2025، بزيادة قدرها 5.9% مقارنة بالعام الماضي. وخلال عام 2025، نمت الموجودات التمويلية بنسبة 7.4%، كما ارتفعت الأوراق المالية الاستثمارية بنسبة 4.9% على أساس سنوي، مما يعكس استمرار تركيزنا على الأصول المؤلدة للقيمة. يعكس هذا الإنجاز التزامنا المستمر بالإدارة المالية الحكيمة والتنفيذ المنضبط لاستراتيجية البنك.

خلال هذا العام، حصل بنك الريان على اعتراف خارجي مهم بقوة مركزه المالي، حيث منحت وكالة فيتش بنك الريان تصنيفًا ائتمانيًا طويل الأجل عند مستوى 'A' مع نظرة مستقبلية مستقرة، بالإضافة إلى منح تصنيف القدرة المالية "bbb". ويؤكد هذا التصنيف الثقة في الجدارة الائتمانية للبنك وجودة أصوله واستقراره على المدى الطويل. ونحن ماضون بثبات في رسالتنا لتقديم حلول مالية متوافقة مع الشريعة الإسلامية، نركز على العملاء، وتدعم التنمية الاقتصادية في قطر، وتعزز مكانتنا كمؤسسة مالية إسلامية رائدة."

من جهته، قال السيد فهد بن عبد الله آل خليفة، الرئيس التنفيذي للمجموعة:

"حققت المجموعة أداءً راسخاً خلال العام 2025 حيث بلغ صافي الربح 1.530 مليار ريال مدعوماً بميزانية عمومية متينة ناتجة عن نمو في الأنشطة التمويلية والأوراق المالية الاستثمارية وودائع العملاء، وذلك على الرغم من تقلبات بيئة معدلات الربح. ويُعد هذا الأداء القوي دليلاً على متانة الأسس التي يقوم عليها البنك والتزامنا الراسخ بتحقيق نمو مستدام. وتعكس نسبة الكفاءة التشغيلية البالغة 29.26% تركيز البنك المستمر على الإدارة المنضبطة للتكاليف إلى جانب الاستثمار الاستراتيجي في التحول الرقمي. وكان من أبرز إنجازات العام الإطلاق الناجح لقناة الخدمات المصرفية الرقمية للشركات، وهي إضافة رئيسية إلى المنظومة الرقمية للبنك، حيث توفر هذه المنصة قدرات شاملة للمدفوعات والسيولة والمعاملات لعملائنا من الشركات، وتمثل خطوة مهمة في رحلتنا نحو تقديم تجربة مصرفية أكثر مرونة وتركيزاً على العملاء.

"ومع تطلّعنا إلى المستقبل، سنواصل تعزيز موقعنا في السوق، والارتقاء بتجربة العملاء، ودفع الابتكار بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030."

أبرز المؤشرات المالية للمجموعة:

نسبة التغيير	2024	2025	البيانات المالية - مليون ريال قطري
+5.9%	171,094	181,258	اجمالي الموجودات
+7.4%	110,040	118,188	موجودات تمويلية
+4.9%	43,767	45,920	استثمارات الأوراق المالية
+3.3%	107,610	111,138	ودائع العملاء
+2.6%	25,331	26,001	اجمالي حقوق الملكية
+1.5%	1,507	1,530	صافي أرباح المساهمين
+1.6%	0.157	0.160	العائد على السهم (بالريال القطري)

2024	2025	مؤشرات الأداء
		الكفاءة (%)
27.08%	29.26%	معدل التكلفة إلى الدخل
		جودة التمويلات
6,253	6,320	التمويلات غير المنتظمة (مليون ريال قطري)
5.45%	5.11%	نسبة التمويلات غير المنتظمة (%)
		إدارة رأس المال (%)
23.9%	25.5%	نسبة كفاية رأس المال

توزيعات الأرباح النقدية

بعد مراجعة البيانات المالية المدققة اليوم، أعرب مجلس الإدارة عن ارتياحه للأداء المالي للعام 2025، وأوصى الجمعية العمومية السنوية بتوزيع أرباح نقدية بنسبة 11% من القيمة الاسمية للسهم، أي بواقع 0.11 ريال للسهم الواحد مع مراعاة الحصول على موافقة مصرف قطر المركزي.

انتهى

لمزيد من المعلومات، يُرجى زيارة صفحة علاقات المستثمرين على موقعنا <https://www.alrayan.com> أو التواصل مع فريق علاقات المستثمرين على البريد الإلكتروني IR@alrayan.com

EARNINGS RELEASE

Full Year 2025

AL RAYAN BANK REPORTS A NET PROFIT OF QAR 1,530 MILLION FOR THE YEAR 2025

- Net Profit of QAR 1,530 million, up 1.5% year-on-year
- Total Assets surged to QAR 181.3 billion, a 5.9% increase from last year
- Financing Activities grew 7.4% to QAR 118.2 billion
- Investment Securities increased 4.9% to QAR 45.9 billion
- Customers' Deposits rose 3.3% to QAR 111.1 billion
- Cost Efficiency Ratio stood at 29.26%
- Capital Adequacy Ratio remained strong at 25.5%

Doha, January 21, 2026:

Al Rayan Bank Q.P.S.C. released today its consolidated financial statements for the year ended 31 December 2025 with Net Profit attributable to the equity holders of the bank of QAR 1,530 million.

The results issued are subject to Qatar Central Bank's approval and endorsement by shareholders at the Bank's Annual General Assembly.

His Excellency Sheikh Mohammed Bin Hamad Bin Qassim Al Thani, Chairman of the Board commented:

"The Group delivered another strong year of performance, underpinned by resilience across all core business lines. Our balance sheet remains robust with healthy growth in assets, and I am pleased to highlight that the Bank has achieved the highest total asset base reaching QAR 181 billion as of 31 December 2025, an increase of 5.9% over last year.

During 2025, financing assets grew by 7.4% and Investment securities increased by 4.9% year-on-year, reflecting our continued focus on value-generating assets. This milestone reflects our continued commitment to prudent financial management and disciplined execution of our strategy. During the year, Al Rayan Bank also achieved an important external endorsement of its financial strength, with Fitch Ratings assigning the Bank a Long-Term IDR of 'A' with a Stable Outlook and a Viability Rating of 'bbb-'. This rating underscores the confidence placed in the Bank's creditworthiness, asset quality, and long-term stability by global market. We remain steadfast in our mission to deliver Sharia-compliant, customer-centric financial solutions that support Qatar's economic development and reinforce our position as a leading Islamic financial institution."

Commenting on the year-end financial performance, Fahad Bin Abdulla Al Khalifa, Group Chief Executive Officer said:

"The Group delivered solid results in 2025, with a full-year Net Profit of QAR 1,530 million and a strong balance sheet driven by growth in financing activities, investment securities and customer deposits despite the volatility in profit rate environment. This strong performance is a testament to our sound fundamentals and unwavering commitment to sustainable growth. Our cost efficiency ratio of 29.26% reflects the Bank's ongoing focus on disciplined cost management while continuing to invest strategically in digital transformation. One of the key achievements of the year was the successful launch of the Corporate Banking Digital Channel, a major enhancement to our digital ecosystem. This platform provides comprehensive payment, liquidity, and transaction capabilities to our corporate clients and represents a significant step in our journey toward a more agile, modern, and customer-focused banking experience.

Looking ahead, we remain committed to strengthening our market position, enhancing the customer experience, and driving innovation in alignment with Qatar's National Vision 2030."

Group Key Financial Highlights

Financials - QAR million	2025	2024	Change
Total Asset	181,258	171,094	+5.9%
Financing assets	118,188	110,040	+7.4%
Investments securities	45,920	43,767	+4.9%
Customers' Deposits	111,138	107,610	+3.3%
Total equity	26,001	25,331	+2.6%
Net profit attributable to shareholders	1,530	1,507	+1.5%
Earnings Per Share (QAR)	0.160	0.157	+1.6%

Performance indicators	2025	2024
Efficiency (%)		
Cost to Income	29.26%	27.08%
Financing Quality		
Non-Performing Financing (QAR million)	6,320	6,253
NPF ratio (%)	5.11%	5.45%
Capital Management (%)		
Capital adequacy ratio (CAR)	25.5%	23.9%

Cash Dividend

After reviewing the audited financials today, the Board was satisfied with the 2025 financial performance and has recommended (subject to QCB approval) to the Annual General Assembly the distribution of a cash dividend of 11% of the nominal share value, i.e. QAR 0.11 per share.

For further information please visit our investor relations page on our website <https://www.alrayan.com> or contact our Investor Relations team at IR@alrayan.com

-Ends-